
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 
Lindbjergskolen 

  

Mødedato: 23.01.20 kl. 19.00 – 21.00 
Bemærk mødetidspunkt.  

Næste møde: 24.02.2020 kl. 18.00 - 20.00 
 

Deltagere: Hans Stampe Frederiksen, Bjarke Stagstrup, Stine Niebuhr, Rikke Binderup 
Damm, Uffe Hvid, Søren Sørensen, Mikael Bjørnskov, Alex Damgaard, Kristina Genz, René 
Dupont, Louise Hartung, Anne Niese (medarb.), Helle Wenzel (medarb.), Christian (elev), 
Erik Søgaard, Henning Busted, Palle Nielsen, Karoline Reenberg, Tanja Thomns 
 
Afbud: Lea Geiger, Sine Risom Johansen og Mathilda (elev) 
 

Dagsorden 
 

1. Nyt fra elevrådene 
2. Lindbjergskolens opstart 
3. Nyt fra afdelingerne 
4. Fordeling af bestyrelsesmedlemmer 
5. Projekt ”Pas på skolen” 
6. Økonomi 
7. Meddelelser og orientering 
8. Evt. 

                                 

 Dagsorden Referat 

Ad 1. 
19.00 – 
19.10 

Elevrådene 
 

Afholder første møde i næste uge. 
 
Christian har i dag været til fællesskabsfestival 
sammen med de øvrige elevråd i kommunen. 
Her har eleverne blandt andet 
erfaringsudvekslet om skolernes traditioner. 
Det gav især mening at høre om aktiviteter, der 
giver elever og medarbejdere mulighed for at 
møde hinanden i andre relationer end de 
daglige. 
 
 

 



Ad 2. 
19.10 – 
19.25 

Lindbjergskolens opstart 
 

Det har været en spændende opstart, med 
mange ting der faldt på plads på rette tid. 
Statsministerbesøget gik også glat. 
Alle medarbejdere har lavet en fantastisk 
indsats i forbindelse med både nedpakningen af 
de to gamle skoler og udpakningen på 
Lindbjergskolen. 
 
Der er god stemning blandt både elever og 
medarbejdere, det kommer også til udtryk på de 
forældremøder der gennemføres i disse dage. 
Der er dog forældre, der fortsat er urolige 
omkring sikkerheden ved trapperne, 
klatrevæggene, rækværket og åen. 
 
I det store hele har vi et byggeri der virker, men 
der er stadigvæk mange småting, der ikke er 
helt på plads, ligesom vi har haft regn i 
bygningen. Det er ved at blive udbedret. 
 
Kantinen fungerer godt på mellemtrinet og i 
udskolingen, eleverne nyder fællesskabet på 
tværs af årgangene. 
 
Brug af elevatorerne blev drøftet. Det kræver en 
chipbrik at kunne benytte elevatoren. Vi 
overvejer at have lånebrikker liggende i 
informationen på biblioteket. 
 
 

Ad 3. 
19.25 – 
20.10 

Nyt fra afdelingerne Indskolingen 
Er kommet rigtig godt i gang. Der er meget nyt, 
der skal tages i anvendelse og laves aftaler om. 
Fx hvordan de nye møbler skal bruges, hvad vi 
vil med skærmene og regler for udearealerne. 
Medarbejderne knokler med at skabe fælles 
rammer. 
 
Mellemtrinet 
Vi har rigtig glade børn. Lærerne har taget de 
nye teams til sig. Vi har arbejdet hårdt og 
længe.  
Der arbejdes med at få skabt gode frikvarterer, 
og der er rigtig meget ”gårdvagtstid” i øjeblikket. 
 



   
Udskolingen 
Vi har fået skabt gode klasser, der alle er 
kommet godt fra start. Eleverne har taget rigtig 
positivt imod faglokalerne, ligesom den fælles 
frokostpause i kantinen er et godt rum for det 
sociale liv på tværs af klasser og årgange. 
 
Specialklasserne 
Eleverne har beholdt både klassekammerater 
og voksne omkring klasserne. Overgangen er 
gået rigtig godt. Lærerne fra specialklasserne 
indgår i højere grad end tidligere i samarbejdet 
med lærerne fra almenområdet. 
 
Det teknisk/administrative område 
Vi har i Susanne og Anette to sekretærer, så 
der er næsten altid en sekretær på kontoret. 
Vores pedelopgaver løses af Brian og Børge. I 
overgangsperioden har René desuden været 
ansat især til at aflaste Brian på Gjellerupskolen 
og i opstarten. Der er stadigvæk 1000 småting, 
der løses hen ad vejen. 
 
SFO 
Er først for nyligt blevet fusioneret mellem 
Hammerum og Gjellerup. 
Vi har fastholdt antallet af børn, så der 
stadigvæk er ca. 300 børn i SFO’en. 
Der er forældre, der oplever at det er svært at 
finde børnene, når de skal hjem. SFO’en har 
meldt ud, at der kun sendes børn hjem hver 
hele og halve time. Der er en forvirring omkring 
Aula og komme/gå-modulet. Det arbejdes der 
videre på. 
 

Ad. 4. 
20.10 -
20.20 

Fordeling af 
bestyrelsesmedlemmer 
 

0. årgang Rikke 
1. årgang  Stine 
2. årgang Bjarke 
3. årgang  Louise 
4. årgang Kristina 
5. årgang  Søren 
6. årgang  Louise 
7. årgang  Uffe 
8. årgang  Hans 
9. årgang  Rikke 
 
Specialklasserne er på nuværende tidspunkt 
ikke repræsenteret i skolebestyrelsen. 
  
 



Ad. 5. 
20.20 – 
20.30 

Projekt ”Pas på skolen” 
 

For at sikre at skolen også fremadrettet kan 
være flot og indbydende, har vi indført ”3-meter 
reglen”, der betyder at vi alle sammen er 
ansvarlige for, hvad der sker inden for 3 meter. 
Hvis man går forbi det, så har man accepteret 
det. Det gælder både skidt på gulvet og dårlig 
opførsel. 
 
Vi har allerede haft et par episoder med elever, 
der ikke har været gode ved skolen. Vi er 
særligt opmærksomme på at få udbedret skader 
så hurtigt så muligt, så det ikke ’smitter’. 
 
Skolen bliver brugt meget, også uden for 
skolens åbningstid. Det er vigtigt at alle brugere 
hjælper med at passe på bygningerne. 
 
 

Ad. 6. 
20.30 – 
20.45 

Økonomi Resultatet for 2019 blev præsenteret. 
Lindbjergskolen kommer samlet set ud af 2019 
med et merforbrug på ca. 750.000,- 
 
Holdt op imod de ekstra udgifter vi har haft i 
forbindelse med fusionen, herunder 
fællesarrangementer, ekstra pedel i en periode 
mv. er det inden for det forventede. 
 
Forslag til fordeling af økonomi til elevaktiviteter 
og undervisningsmidler blev godkendt. 
Der vil i indeværende år være behov for at 
udvise agtpågivenhed i forhold til lønudgifter. 
 
Vi har på nuværende tidspunkt 45 elever, der 
bor i distriktet som går i et specialiseret tilbud. 
Det koster Lindbjergskolen 100.000 pr. elev. at 
have en plads i et specialtilbud. 
 
Vi har i dette skoleår fået mange ekstra elever, 
men de er kommet efter 5. september, og 
udløser derfor først ekstra ressourcer til skolen 
pr. 1. januar 2021. 
 
Hvis vi kører videre med nuværende antal 
medarbejdere, ser det ud til at vi kommer ud af 
2020 – inkl. overførsler – med et samlet 
underskud på ca. 2 mio.  
Ledelsen er meget opmærksomme på at 
reducere skolens udgifter allerede i 
indeværende budgetår. 
 



   
Bestyrelsen godkendte budgettet under 
forudsætning af at ledelsen på et kommende 
bestyrelsesmøde præsenterer en plan for 
hvordan vi kan afvikle underskuddet indenfor en 
periode på 3-5 år. 
 

Ad. 7. 
20.45 -
20.55 

Meddelelser og orientering Lindbjergskolen er kommet med i et tre-årigt 
projekt med ”fremskudt socialrådgiver”. 
 
Verdensmålsskole 
Et fælles projekt som hele skolen arbejder med. 
Der planlægges med en fælles temadag for hele 
skolen. Der er bl.a. indgået aftale om et 
foredrag med tidl. udenrigsminister Kristian 
Jensen, der var med til at forhandle 
verdensmålene på plads. 
 
Fællesskabsstrategien er vedtaget i Herning 
Kommune, en treårig strategi. Der har i dag 
været afholdt fællesskabsfestival for alle skoler 
og institutioner i kommunen.  
 
Biblioteket 
Det nye bibliotek er kommet godt fra start og vi 
er glade for samarbejdet. 
 
Leg ved åen 
Der har været forældrehenvendelser omkring 
elevernes leg ved åen i pauserne.  
Skolen har besluttet, at eleverne i indskolingen 
ikke må gå ned til åen i frikvarterne. Det er 
vigtigt at alle elever kender reglerne for leg ved 
vand. 
 
Klatrevæg 
Klatrevæggen bliver brugt rigtig meget. 
Eleverne må kun bruge den store klatrevæg til 
at klatre opad. Der er enkelte elever, der er 
kommet til skade, ved at kure ned mellem 
klatregrebene. 
 
Udlevering af hovedpinepiller 
Elever kan få udleveret hovedpinepiller på 
kontoret efter forudgående telefonisk kontakt 
med forældrene. 
 



   
Kvalitetsrapporter 
Vi skal lave kvalitetsrapporter for både 
Hammerum Skole og Gjellerupskolen. Vi 
forestiller os en meget kort ledelseskommentar 
og en tilsvarende bestyrelsesbemærkning. 
 

Ad. 8. 
20.55 – 
21.00 

Evt. Punkter til kommende møde:  

• Hvad fylder i forældregruppen lige nu. 

• Regler for fravær. 
 

Ref. Henning 


